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PROTOKÓŁ NR 19/2013 
Z POSIEDZENIA 

KOMISJI ROLNICTWA, LE ŚNICTWA I OCHRONY ŚRODOWISKA 
RADY POWIATU NOWOTOMYSKIEGO 

z dnia 30 stycznia 2013r. 
 

W posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, w dniu  

30 stycznia 20132r. udział wzięli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście: Andrzej 

Wilkoński – Starosta Nowotomyski, Tomasz Szulc – Wicestarosta Nowotomyski, Jarosław 

Sobczak – Zastępca Dyrektora Departamentu Środowiska UMWW w Poznaniu, Małgorzata 

Knapczyk – Naczelnik Wydziału Opłat i Baz Danych o Środowisku, Departament 

Środowiska UMWW w Poznaniu, Maciej Cudak -  Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa 

Grodzisk, Andrzej Popko – Nadleśniczy Nadleśnictwa Wolsztyn, Tadeusz Szymański – 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Bolewice oraz Zofia Pacholak – Laskowska – Kierownik 

Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska.  

W trakcie posiedzenia nieobecny był Pan Józef Ast.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Przewodniczący powitał wszystkich członków Komisji oraz zaproszonych gości i  

odczytał proponowany porządek obrad:  

1. Opłaty i kary za korzystanie ze środowiska. 

2. Informacja o gospodarce leśnej na terenie Powiatu Nowotomyskiego. 

3. Wnioski i opinie Komisji. Sprawy róŜne. 

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi? Uwag nie było.  

Przewodniczący Komisji  poddał porządek obrad pod głosowanie.  

Wszyscy członkowie Komisji głosowali „za” jego przyjęciem. 

 

Przewodniczący przeszedł do punktu pierwszego porządku obrad i o zabranie głosu 

poprosił Pana Jarosława Sobczaka. 

 Jarosław Sobczak – Zastępca Dyrektora Departamentu Środowiska UMWW  

podziękował za zaproszenie i poinformował, Ŝe temat opłat i kar za korzystanie ze środowiska 

przedstawi Pani Małgorzata Knapczyk – Naczelnik Wydziału Opłat i Baz Danych o 

Środowisku. 

Małgorzata Knapczyk – Naczelnik Wydziału Opłat i Baz Danych o Środowisku w 

sposób wyczerpujący przedstawiła informację na temat opłat i kar za korzystanie ze 

środowiska w formie prezentacji multimedialnej oraz poinformowała członków Komisji, Ŝe 

wszelkie niezbędne informacje znajdują się równieŜ na stronie internetowej.  
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Materiały dotyczące opłat i kar za korzystanie ze środowiska stanowią załącznik nr 2 

do protokołu.  

Przewodniczący zapytał, czy są pytania? 

Pytań nie było. 

 

Przechodząc do drugiego punktu porządku obrad, Przewodniczący poprosił w 

pierwszej kolejności o zabranie głosu Nadleśniczego Nadleśnictwa Bolewice Tadeusza 

Szymańskiego.  

Tadeusz Szymański – Nadleśniczy Nadleśnictwa Bolewice przedstawił informację o 

gospodarce leśnej na terenie Nadleśnictwa Bolewice na podstawie materiału stanowiącego 

załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodniczący zapytał, jak wygląda sprawa jazdy konnej po lesie? 

Tadeusz Szymański odpowiedział, Ŝe konie wyrządzają duŜe szkody w lesie. Aby 

móc jeździć konno po lesie, nadleśnictwo musi wyrazić na to zgodę oraz wyznaczyć trasę 

przejazdu, poniewaŜ za szkody wyrządzone przez konie nadleśnictwo odpowiada tak samo 

jak za szkody na drogach publicznych.  

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Nadleśniczego Nadleśnictwa Wolsztyn 

Andrzeja Popko. 

Andrzej Popko – Nadleśniczy Nadleśnictwa Wolsztyn – Nadleśnictwo Wolsztyn 

leŜy na granicy województwa wielkopolskiego i lubuskiego. Znajduje się w zasięgu 

administracyjnym czterech powiatów: wolsztyńskiego, nowotomyskiego, zielonogórskiego i 

nowosolskiego oraz pięciu gmin: Wolsztyn, Siedlec, Zbąszyń, Kargowa i Kolsko. Na terenie 

nadleśnictwa dominują gleby bielicowe wytworzone z ubogich piasków sandrowych i 

rzecznych. Efektem tego jest zdecydowana przewaga siedlisk borowych oraz dominacja w 

składzie gatunkowym sosny pospolitej. Na Zbąszyniu dróg leśnych jest 226 km, a w całym 

nadleśnictwie 700 km. Kompleksów leśnych w Zbąszyniu jest 58, a w całym nadleśnictwie 

300. Posiadamy certyfikat FSC (Forest Stewardship Council) Dobrej Gospodarki Leśnej i 

Kontroli Pochodzenia Produktu.  

Przewodniczący zapytał, czy występuje problem wścieklizny? 

Andrzej Popko – Nadleśniczy Nadleśnictwa Wolsztyn – Tym zajmuje się 

weterynaria. Raz do roku z samolotu zrzucane są opryski na wyznaczone tereny. Na 

Zbąszyniu występuje 120 jeleni, 5 danieli, 150 saren i 300 dzików. Kontynuując swoją 

wypowiedź Nadleśniczy Andrzej Popko poinformował, Ŝe największymi szkodnikami są 

między innymi kruki, jastrzębie, orły bieliki, ale są one pod ochroną. Rezerwatów przyrody 

mamy ogółem 2, pomników przyrody 5, a uŜytków ekologicznych 1 w Zbąszyniu. Na terenie 
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nadleśnictwa występują liczne jeziora i cieki wodne. Planujemy robić zastawki, Ŝeby woda 

zatrzymywała się w lasach. Na to dostaniemy pieniądze z Unii. Z uwagi na zdecydowaną 

przewagę siedlisk borowych szczególne zagroŜenie na naszym terenie stanowią  poŜary. Aby 

szybko wykrywać i likwidować powstałe poŜary przez cały okres zagroŜenia poŜarowego w 

nadleśnictwie dyŜurują leśnicy, a cały teren nadleśnictwa obserwowany jest z 3 dostrzegalni 

przeciwpoŜarowych. Mamy 12 punktów czerpania wody. Cysterny z wodą są zakopane w 

lasach na głębokości 50 metrów. Lasy dają nam rocznie 40 mln3 drewna. Od kaŜdego 

sprzedanego metra drewna nadleśnictwo płaci 14,5%. Zatrudniamy 46 pracowników, w tym 

16 w Zbąszyniu. Około 192 osoby utrzymują się z gospodarki leśnej. Planujemy 

zainwestować w utwardzanie dróg leśnych.  

Maciej Cudak -  Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Grodzisk – Nadleśnictwo 

ma powierzchnię 22 tys. ha. Rocznie przerobienie drewna jest na poziomie 18 mln. Dajemy 

wysokiej klasy drewno na meble wysokiej jakości. Polska zajmuje 4 miejsce wśród 

producentów drewna. Rocznie około 800 tys. zł wydajemy na utrzymanie dróg. Proponuję, 

aby w kwietniu wszyscy radni mogli się spotkać w PoraŜynie i dokładniej zapoznać się z 

tematem gospodarki leśnej.  

Przewodniczący podziękował Nadleśniczym za przybliŜenie tematu gospodarki leśnej 

i zapytał, czy są pytania? Pytań nie było. 

Przewodniczący przeszedł do punktu: Wnioski i opinie Komisji. Sprawy róŜne. 

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś wnioski lub uwagi?  

Z uwagi na brak dalszych wniosków i uwag Przewodniczący podziękował wszystkim 

za udział w posiedzeniu i zakończył spotkanie. 

                      

   
         Przewodniczący 

           Komisji Rolnictwa, Leśnictwa  
                 i Ochrony Środowiska 
 
                   /-/  Szymon Staśkiewicz 

 

 

Protokolant: Agnieszka Henicz 


